
Nyhedsbrev til pårørende på Nøddevej 1, maj 2021 

 

Så er det lige blevet tid til at få lidt nyt fra Nøddevej. 

Covid-19 

Vi er stadig lukket delvis ned også selvom det meste af Danmark er åbnet igen. Jeg har haft flere 

drøftelser med Anne Christiansen (formand for samrådet) da vi er enige om at komme tilbage til 

en normal hverdag så hurtigt som muligt.  

Det er dog sådan da personalet ikke er færdig vaccineret kan vi ikke lukke helt op. Så derfor, er det 

desværre stadig ikke muligt at komme som pårørende i fællesrummene. Jeg har lige her i maj fået 

udmeldingen fra overordnet myndighed, at vi stadig skal passe på og ikke være sammen i 

fælleslokalerne. Så jeg beder jer om, at have lidt tålmodighed endnu. 

Sommerferie/efteråret 

 Værkstedet har lukket i uge 29-30-31, i den periode vil vi tilbyde forskellige små aktiviteter, såsom 

picnic i det grønne, tur til vandet hvis vejret tillader det, herudover vil vi forsøge at lave lidt 

anderledes ting i samarbejde med Hasselvej 4. Der vil også være et par borgere der får tilbudt at 

være i værkstedsmiljøet, da det ellers vil bryde deres struktur for meget. I efteråret er vi ved at se 

på hvordan vi kan tage på koloni, det er endnu uvist hvordan og hvor vi skal hen men der arbejdes 

på en plan. Koloni planlægningen foregår med en individuel plan. Så lige så snart jeg ved noget, vil 

I få besked. 

 

 

Tilsyn 

Vi har haft besøg af arbejdstilsynet, det gik fint vi fik en smiley. Så de kommer nok først om 3 år, 

med mindre der kommer noget uforudset.  

Forskningsbaseret undervisning  

Kronprins Frederik Universitetet har været og arbejdet med os, det har været en spændende 

proces omkring det at brænde for sit job og om hvordan jeg som leder kan ”passe på” 

medarbejderne i huset. Vi forventer at få sidste tilbagemelding i juni. 

 

https://www.google.com/url?sa=i&url=https://hjem-is.dk/produkter/sommer-droem/&psig=AOvVaw0V6zCO89FN48rWf5h9kF45&ust=1622533390622000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCKCQ24W28_ACFQAAAAAdAAAAABAK


Hjemmesiden  

Hvis I har forsøgt at finde vores hjemmeside, så har det været meget svært da vi har fået en ny 

hjemmeside, så derfor skal i nu skrive vso.toender.dk        

Der arbejdes løbende på hjemmesiden, da jeg ser den meget dynamisk og et sted hvor I skal se 

hvad der sker her på Nøddevej. Der ligger på nuværende tidspunkt nogle billeder derinde og jeg 

håber at jeg kontinuerligt kan ligge nye ind. 

 

Spa rummet 

Vi har det skønneste spa rum på Kastanjevej 5. Det er I meget velkomne til at booke så I sammen 

med Jeres pårørende kan have nogle dejlige timer. Vi kan også være behjælpelige, bare vi ved det 

lidt før så vi kan planlægge det. 

Organisation 

Vi er fra første januar blevet anderledes organiseret. Vi har fået nye kollegaer, nemlig 

Rosenvænget og Kastaniebo. De er nu også under ledelse af Områdeleder Anja Andreasen. 

Derimod er Bo og beskæftigelsen kommet under konstitueret områdeleder Lotte Teglskov. 

Socialt tilsyn 

Skulle have været i sidste måned, men blev aflyst. Så nu forventer vi at det bliver her i juni måned. 

Sanse rummet 

Der kommer nu et klip op på Facebook og på Tønder kommunes hjemmeside fra sanserummet, 

det er vi meget spændte på. Herudover laver vi også den officielle åbning af det d. 28. juni se, 

indbydelse. Det bliver afholdt udenfor, men med mulighed for at komme ind at se det det. Vi vil 

fra Nøddevej vise Jer de forskellige muligheder, med de forskellige effekter.   

Fællesrum 

Der er blevet indkøbt nye møbler og rullegardiner, møblerne er ikke kommet endnu, dem regner vi 

med er der i uge 24 så de skal gerne være kommet når I kommer. 

https://www.google.com/url?sa=i&url=https://seofix.dk/seo/hjemmeside-analyse/&psig=AOvVaw0jmzeIw9F9yhh8NanZ5y-o&ust=1622535922663000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCND8ib2_8_ACFQAAAAAdAAAAABAE


Eller vil vi fra Nøddevej ønske Jer en rigtig skøn sommer.  

Mange sommerhilsner fra os alle på Nøddevej 1.  

 

 

 

 

Som en lille særlig hilsen har jeg fået et skriv fra vores samrådsformand Anne  

Kære beboere og pårørende på Hasselvej 4 og Nøddevej 1. 

Det er lang tid siden, vi har afholdt et samrådsmøde men coronaen er stadig en uønsket 

følgesvend i vores hverdag. 

Vores personale er ikke færdigvaccineret. En del nåede at få første stik af AZ-vaccinen, inden den 

blev suspenderet. 

Det har medført, at personalet ikke automatisk bliver vaccineret. De bliver indkaldt på samme 

vilkår som os andre. Det vil sige det er alderen, der afgør, hvornår de bliver vaccineret. 

Kommunens sundhedsmyndigheder har derfor ikke ændret på de corona restriktioner, der er 

indført på området. Pårørende skal stadig benytte terrassedøren og anvende værnemidler. Vi kan 

så håbe på, at forholdene ændre sig, så der inden for en overskuelig fremtid, kan åbnes mere op. 

Da vores pårørende jo er vidt forskellige, kan der stadig aftales individuelle løsninger med 

afdelingslederen. 

https://www.google.com/url?sa=i&url=https://solstrandsommer.dk/sol-og-sommer-paa-husby-klit-strand/&psig=AOvVaw0V6zCO89FN48rWf5h9kF45&ust=1622533390622000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCKCQ24W28_ACFQAAAAAdAAAAABAE


På det eneste møde vi har afholdt under coronakrisen, var det naturligvis restriktionerne og 

håndteringen af disse, der var i fokus. Da situationen er ny for alle, er det godt at få input til, 

hvordan man kan gøre det bedre. 

Vi var mange forsamlet sidst og på grund af tiden, fik alle måske ikke sagt det de gerne ville. Derfor 

deler vi os op næste gang. På Hasselvej 4 kan rummet via en skydedør deles op i 2 rum. Det 

betyder, at hver afdeling holder et møde, hvor de taler om de ting der vedrøre deres afdeling. 

Efter en time bliver foldedøren skubbet til side og vi holder et fællesmøde med de emner, der 

vedrører begge afdelinger. 

Pr. 1. januar 2021, blev der ændret på opdelingen i Handicap Tønder og Handicap Løgumgård. De 

3 afdelinger med døgnvagt, blev en enhed med en områdeleder. Det er Løgumgård, Kastaniebo i 

Tønder og Rosenvænget i Skærbæk. Værkstederne og §85 blev en anden enhed. 

Det betyder, at vi efter kommunevalget får et kontaktråd, hvor medlemmerne kommer fra 

Løgumgård, Kastaniebo og Rosenvænget. Samrådene fortsætter på de enkelte afdelinger. Her må i 

gerne komme med input til, hvordan i kunne ønske, at et samråd skal fungerer. 

Da vores pårørende har vidt forskellige personligheder, er det ikke de samme behov, der gør sig 

gældende på hver afdeling. Det er vigtigt, at man får mulighed for at drøfte tingene i mindre 

enheder men det er også vigtigt, at man deltager i det store fællesskab. 

Set med mine øjne, åbner den nye konstruktion, hvor vi har samme områdeleder, op for nye tiltag. 

For eksempel havde Rosenvængets vennekreds arrangeret cirkus. Her havde de inviteret borgere 

fra Løgumgård med. Borgere der havde en fantastisk dag. 

Vi har fået ny hjemmeside, den er ikke helt færdig. Personalet arbejder stadig på at få den 

opdateret og få alle oplysninger lagt ind. Jeg syntes den er meget indbydende og brugervenlig. I 

finder den under vso.toender.dk, brug den. Jeg tror, den bliver et godt redskab til at fremme 

kommunikationen. 

For at fremme kommunikationen, som er lidt svær i denne tid, hvor vi er adskilte, er det besluttet, 

at sætte en postkasse op på hver afdeling. Heri kan man putte beskeder med alt lige fra ris til ros, 

til forslag om nye aktiviteter og lignende. Kort sagt alt, hvad man har på hjertet. Det skal være 

anonymt, ikke fordi man ikke skal/vil stå ved sine meninger men fordi det, set med mine øjne, 

giver et mere neutralt øje på det skrevne.  

Pårørende, inkl. mig, har ingen adgang til postkassen og dens indhold.  

Kun hvis der er et emne, der skal med på samrådsmødet, vil jeg få det overbragt, 

Ellers er i jo, som altid, velkommen til at ringe eller maile til mig. 

Der bliver indkaldt til et samrådsmøde i september. Datoen er endnu ikke fastsat. 



Vi har fået tilladelse til at holde et pårørende arrangement. Forudsætningen er, at det bliver 

afholdt udendørs, at vi bliver i de grupper vi tilhører og husker at bruge værne midler. Datoen er 

ikke fastsat men vi har et emne på beddingen. Så hvis der er nogen, der er god til at tegne 

skattekort, må de gerne henvende sig til mig. 

I ønskes alle en god sommer med lidt mere sol end regn. 

Med venlig hilsen 

Anne Christiansen, formand for samrådet H4 og N1 

Sælstræde 5 

6792 Rømø 

21371851/anne@bbsyd.dk 

mailto:21371851/anne@bbsyd.dk

